

中文简介: 黄怒波 中坤集团董事长

1956年生于兰州。1973年中学毕业后,在宁夏回族自治区农村插队。1980年毕业于北京大学中文系。1981年至1990年,在中宣部工作,任处长、部党委委员。1990年至今,历任中国市长协会中国城市出版社常务副社长、中国市长协会副秘书长、中国市长协会会长助理。1995年4月,创办北京中坤投资集团。1996年至1998年,在中欧国际工商学院学习,获EMBA学位。中坤集团以商业地产为主构建第四代商业模式,代表案例为建筑面积43万平方米的大型商业中心——北京大钟寺中坤广场。同时,构建了国际复合型度假产业体系,代表案例为宏村,以保护中国古村落为己任,成功保护了黄山脚下的中国皖南古民居村——宏村。2000年,宏村入选"世界文化遗产"名录。连年入选"福布斯中国富豪榜"、"福布斯中国富豪榜慈善榜"及"胡润百富榜"、"胡润慈善榜",2009年被《福布斯》杂志评选为亚太慈善英雄。2011年被中欧国际工商学院评选为"中欧校友年度人物"。

身为企业家,在集团成立之日提出了"让我们为社会再多做一些"的企业宗旨,坚持承担企业社会公民责任,并以实际行动践行承诺,通过对教育、文化以及社会弱势群体的资助支持回报社会。2008年5月4日,在北京大学110周年校庆之际,与雷洁琼、任继愈、吴阶平、胡亚美、王忠诚、于敏、周光召、钟南山、樊锦诗、邓朴方共同被授予"北京大学杰出校友"称号,2011年10月被评为北京大学中文系100周年百位知名系友之一。

身为诗人,笔名骆英,著有多部诗集和小说。最向往的事是做一个流浪诗人,浪迹于山野。2005年12月,向中国诗歌界捐资人民币3000万元,支持中国诗歌事业的发展。2011年4月,成为第一个成功登顶世界七大洲最高峰,徒步至南北极的诗人企业家。并著有《7+2登山日记》,2011年11月该书入选2011年度"中国最美的书"。

社会职务:

北京中坤投资集团董事长 北京市大兴区第四届人民代表大会代表 全国工商联房地产商会副会长 中国企业家俱乐部理事 中国社工协会企业公民委员会副会长 中美可持续发展中心理事 大自然保护协会中国理事会理事 北京大学教育基金会理事会常务理事 教育基金会投资委员会委员 北京大学校友会第七届理事会副会长

北京大学企业家俱乐部发起理事

北京大学中国诗歌研究院副院长 中国新诗研究所副所长

中国诗歌学会理事

中国作家协会会员

中欧国际工商学院校友会荣誉理事

中国登山协会特邀副主席

中国地质大学(武汉)兼职教授

中国旅游协会休闲度假分会第一届理事会副会长

西藏大学客座教授

回报社会:

- 迄今已完成向文化、教育、公益慈善等领域捐资累计超过 3.74 亿元人民币。
- 2005年12月,向中国诗歌界捐赠3000万元人民币,以支持中国诗歌的复兴;
- 2008年3月,在美国成立中坤国际青少年基金,旨在促进中美两国青少年的文化交流;
- 2008 年 4 月 15 日,向北京大学捐赠价值 1 亿元人民币的大钟寺中坤广场地产,设立北京大学中坤教育基金;
- 2008年12月1日,向西藏大学捐赠100万元人民币设立"中坤—情系藏大爱心奖学金";
- 2009年,捐资 500万元重建扎什伦布寺医院,改善扎寺医院医疗环境;
- 2009 年 10 月 22 日,由中坤集团捐资 200 万元建设的宁夏银川通贵乡中心幼儿园正式 移交给通贵乡政府;
- 2010 年 4 月,向中国地质大学捐资 100 万元设立"中坤登山奖助学金",2011 年将追加 100 万元;
- 2010年4月,捐资100万美元成立"中冰文化基金",促进与欧洲文化的交流;
- 2011 年 1 月 14 日,向银川市职业技术教育中心捐赠 1000 万元设立"中坤—银川职业教育奖助学及创业基金",支持西部大开发,提升西部地区竞争软实力和人才素质。
- 2011 年 3 月和 7 月,分别向上海小笼包聋人协力事务所和上海 WABC 无障碍艺途工作 室捐资 10 万元,用于支持年青人积极开展残障人士公益事业。
- 2011 年 6 月 9 日,向北京大学捐资 500 万元设立"北大-藏大对口支援基金",与北京大学一同支持西藏大学的基础设施建设和学科发展。
- 2011 年 6 月 25 日,向西藏自治区定日县人民政府捐资 60 万元,用于西藏定日县贫吉 乡中心小学学生食堂的建设及协盆公路 K20+200 处水毁钢架桥的恢复重建。
- 2011年6月,向北京师范大学外文学院捐资10万元用于出版相关文集。
- 2011年6月,向北京大学捐资500万元设立"北京大学中坤影视戏剧研究发展中心", 以资助北京大学影视戏剧研究中心开展影视戏剧领域的学术研究、学术交流、人才培养、 教学与创作活动等。
- 2011 年 6 月 28 日,向北京大学捐赠价值 9 亿元人民币的资产,注入"北京大学中坤教育基金",以进一步推动北京大学人才培养和教育科研发展。
- 2011年9月,向北京大学捐资130万元,用于支持北京大学金仙庵修缮工程建设项目。
- 2011 年 12 月,向中欧国际工商学院捐资 1000 万元,设立"服务管理"教席,以促进中国工商管理教育的学术研究及教学发展。

2007年,以 1.87 亿元捐赠位列 2007 胡润慈善榜第 9 位

2008年,以 1.96 亿元捐赠位列 2008 胡润慈善榜第 12 位

2009年,以 3.03 亿元捐赠位列 2009 胡润慈善榜第 9 位

2010年,以 3.04 亿元捐赠位列 2010 胡润慈善榜第 14 位

2011年,以 3.10 亿元捐赠位列 2011 胡润慈善榜第 47 位

福布斯中国富豪榜

胡润百富榜

2006年 第36位(个人财富42亿)	第 97 位 (个人财富 30 亿)
2007年第112位(个人财富52.5亿)	第 182 位(个人财富 45 亿)
2008年 第72位(个人财富40.5亿)	第 124 位 (个人财富 53 亿)
2009年第114位(个人财富52.6亿)	第 130 位(个人财富 67 亿)
2010年 第161位(个人财富59亿)	第 118 位 (个人财富 80 亿)
2011年第129位(个人财富65.2亿)	第 130 位(个人财富 95 亿)

"7+2"足迹:

2005年2月16日 06:30, 登顶非洲最高峰——乞力马扎罗峰(海拔5895米)

2007年7月21日 10:10, 登顶世界冰山之父——慕士塔格峰(海拔7546米)

2008年10月2日10:30, 登顶世界第六高峰——卓奥友峰(海拔8201米)

2009年5月17日 07:00,攀登世界最高峰——珠穆朗玛峰(海拔8848米)至8700米

2009年7月1日 20:00, 登顶北美洲最高峰——麦金利峰(海拔 6194米)

2009年9月1日 15:53, 登顶欧洲最高峰——厄尔布鲁士峰(海拔 5642米)

2009年12月30日12:00,抵达南极点

2010年1月5日 06:26, 登顶南极洲最高峰——文森峰(海拔4892米)

2010年1月21日09:20, 登顶南美洲最高峰——阿空加瓜峰(海拔6964米)

2010年2月17日07:00,再次成功登顶非洲最高峰——乞力马扎罗(海拔5895米)

2010年5月17日13:00,登顶世界最高峰——珠穆朗玛峰(海拔8844.43米)

2010年7月29日07:30,登顶大洋洲最高峰——查亚峰(海拔5030米)

2011年4月13日17:00,抵达北极点

2011 年 5 月 20 日 05:05, 再次成功登顶世界最高峰——珠穆朗玛峰(海拔 8844.43 米)

诗歌爱好:

著有《不要再爱我》、《拒绝忧郁》、《落英集》、《都市流浪集》、《小兔子》、《7+2 登山日记》《第九夜》等诗集。作品先后被翻译成英文、日文、法文、蒙文、韩文、土耳其语出版。



Huang Nubo- Chairman of Zhongkun Group

Huang Nobo was born in Lanzhou city in 1956 and was sent to the countryside of Ningxia Hui Autonomous Region to receive re-education after graduation from middle school in 1973. He graduated from Chinese Department of Beijing University in 1980. During 1981 to 1990, he worked in The Central Propaganda Department as Department Chief and party members. From 1990 until now, he has been working as Permanent Vice President to Chinese City Publishing House of Chinese Mayors Association, Deputy Secretary-general in Chinese Mayors Association, and President Assistant of Chinese Mayors Association. In April 1995, he established Beiing Zhongkun Investment Group. During 1996 to 1998, he was studying in China Europe International Business Academy and graduated with degree of EMBA. Zhongkun Group aims to build up the fourth generation business model based on commercial real estate. Its representative case is Zhongkun Square of Beijing Great Bell Temple which is a large-scale commercial center with 430 thousand sqm construction area. In the meantime, it built up the international compound holiday industrial model with the representative case of Hong Village. With the responsibility of protecting ancient villages in China, Zhongkun successfully protected Hong village, the ancient village located at the foot of Huangshan Mountain, south of Anhui province. In 2002, Hong village was listed into World Cultural Heritage. Huang Nubo was elected into a series of rankings, including Forbes Chinese Rich List, Forbes Chinese Charity Rich List, Hurun One Hundred Rich List, Hurun Charity List, and Forbes Asia Charity Heroes in 2009. In 2011, he was elected to be Annual Alumnus in CEIBS by CEIBS.

As an entrepreneur, Huang Nubo set up the company purpose as Let's Do More for Our Community on the first day of foundation. He always persists in undertaking the citizenship responsibility and implementing his promises in his actions. He supports making returns to society through funding education, culture and vulnerable groups. On May 4th, 2008, he was awarded as the "Outstanding Alumnus of Beijing University jointly by Lei Jieqiong, Ren Jiyu, Wu Jieping, Hu Yamei, Wang

Zhongcheng, Yu Min, Zhou Guangzhao, Zhong Nanshan, Fan Jinshi and Deng Pufang. In October 2010, he was awarded as One Hundred Famous Alumnus upon the 100th anniversary of Chinese Department of Beijing University.

As a poet, he published a number of poetry anthologies and novels with pen name of Luo Ying. He looks forward to become a wandering poet and lead a wild life. In December 2005, he donated 30 million Yuan to the poetry community to promote the development of Chinese poetry. In April 2011, he is the first poet and entrepreneur who successfully reached the highest summit among seven continents, and successfully reached the North and South poles, plus that he composed a poem collection named 7+2 Diary, which was elected to *the most beautiful book in China* 2011.

Social Functions:

Chairman of Beijing Zhongkun Investment Group

Delegate of the forth People's Congress of the CPC of Daxing District, Beijing city

Vice President of All-China Federation of Industry & Commerce

Executive Director for Chinese Entrepreneur Club

Vice president of Corporate Citizen Committee of China Association of Social Works

Executive Director for China-US Sustainable Development Centre

Executive Director of Chinese Council for the Natural Conservancy

The Managing Director of Education Foundation Council of Beijing University

Vice President of Council for the 7th Alumnus of Beijing University

Vice President of Chinese Poetry Academy of Beijing University

Vice President of Chinese New Poem Academy of Beijing University

Executive Director of Chinese Poetry Association

Member of Chinese Writers Association

Honorary members of Alumni Association of China Europe International Business Academy

Specially Invited Vice President for Chinese Mountaineering Association

Adjunct Professor for Chinese University of Geosciences (in Wuhan)

Vice President of 1st council Leisure and Holiday branch of Chinese Tourism Association.

Guest Professor of Tibet University

Return to the Community:

Huang Nubo has finished accumulated donation reaches 374 million Yuan in fields of culture, education and public charity.

In December 2005, Huang Nubo donated 30 million Yuan to the poetry community to promote the development of Chinese poetry.

In March 2008, Huang Nubo set up Zhongkun International Youth Funds to promote cultural communication between Chinese and USA youths.

On April 15th, 2008, Huang Nubo donated the Great Bell Temple Zhongkun Square worths of 100 million Yuan to Beijing University, and set up Beijing University Zhongkun Education Funds.

On December 1st, 2008, Huang Nubo donated 1 million Yuan to Tibet University and set up Zhongkun Funds to Tibet University.

2009, Huang Nubo donated 5 million Yuan to rebuild Tashilhunpo Monastery to improve the medical treatment environment.

On October 22nd, 2009, Zhongkun donated 2 million Yuan to build the Center Kindergarten of Tonggui town, Yinchuan City of Ningxia province, and this kindergarten has been transferred officially to Tonggui government.

In April 2010, Huang Nubo donated 1 million Yuan to set up Zhongkun Mountaineering Scholarship in Chinese University of Geosciences, and donated 1 million Yuan more in 2011.

In April 2010, Huang Nubo donated 1 million dollar to set up Zhongbing Cultural Funds to promote communication with European countries.

On January 14th, 2011, Huang Nubo donated 10 million Yuan to Yinchuan Vocational and Technical Education Center to set up Zhongkun-Yinchuan Vocational Education and Venture Funds so as to support the western development and enhance the soft competitiveness and talents quality in western area.

March and July, 2011 he respectively donates 0.1 million RMB to Shanghai Puki Deafs Coordination Agency and Shanghai WABC Studio supporting the youth to actively develop the public welfare undertakings.

9th June, 2011 he donates 5 million RMB to Beijing University for the establishment of Partnership Assistance Fund between Beijing University and Tibet University to support the construction of basic facilities and course development of Tibet University together with Beijing University.

25th June, 2011 he donates 0.6 million RMB to People's Government of Dingri County in Tibet Autonomous Region for the construction of student's canteen of Pinji Town Central Primary School and the reconstruction of steel-framed bridge in K20+200 of Xiepen Highway destroyed by flood.

June 2011 he donates 100000RMB to Literature Institute of Beijing Normal University for publication of related works.

June 2011 he donates 5 million RMB to Beijing University for the establishment of Institute of Film, Television, and Theatre of Beijing University to financially support the academic research, academic exchange, personnel training, education and creative activities conducted by the center.

28th June 2011, he donates a capital fund worth of 900 million RMB to Beijing University Zhongkun Education Fund to further develop the personnel training and scientific research of Beijing University.

September 2011, he donates 1.3 million RMB to Beijing University for the repair project of Jinxianan.

December 29th,2011, he donates 10 million RMB to endow a Chair at CEIBS to advance the management education and expertise in China.

2007, Mr. Huang Nubo ranked 9 in the "2007 Hurun Report" with the donation of 187 million Yuan.

2008, Mr. Huang Nubo ranked 12 in the "2008 Hurun Report" with the donation of 196 million Yuan.

2009, Mr. Huang Nubo ranked 9 in the "2009 Hurun Report" with the donation of 303 million Yuan.

2010, Mr. Huang Nubo ranked 14 in the "2010 Hurun Report" with the donation of 304 million Yuan.

2011, Mr. Huang Nubo ranked 47 in the "2011 Hurun Report" with the donation of 310 million Yuan.

	Forbes Chinese Rich List	Hurun One Hundred Rich List
2006	Rank 36 with personal assets of 4.2 billion Yuan	Rank 97 with personal assets of 3 billion Yuan
2007	Rank 112 with personal assets of 5.25 billion Yuan	Rank 182 with personal assets of 4.50 billion Yuan
2008	Rank 72 with personal assets of 4.05 billion Yuan	Rank 124 with personal assets of 5.30 billion Yuan
2009	Rank 114 with personal assets of 5.26 billion Yuan	Rank 130 with personal assets of 6.70 billion Yuan
2010	Rank 161 with personal assets of 5.9 billion Yuan	Rank 118 with personal assets of 8.0 billion Yuan
2011	Rank 129 with personal assets of 6.52 billion Yuan	Rank 130 with personal assets of 95 billion Yuan

"7+2"Footprints

06:30 on February 16th, 2005: reached the summit of Kilimanjaro, the highest summit in Africa (5895 meters)

10:10 on July 21st, 2007: reached the summit of Muztagata peak, the Father of Iceberg (7546 meters)

10:30 on October 2nd, 2008: reached the summit of Cho Oyo, the 6th highest mountain in the world (8201 meters)

07:00 on May 17th, 2009: climbed Everest, the highest mountain in the world (8848 to 8700 meters)

20:00 on July 1st, 2009: reached the summit of McKinley Peak, the highest peak in North America (6194 meters)

15:53 on September 1st, 2009: reached the summit of Elbrus, the highest peak of Europe (5642 meters)

12:00 on December 30, 2009: reached the South Pole

06:26 on January 5th, 2010: reached the summit of Vinson Massif, the highest peak in Antarctica (4892 meters)

21:20 on January 21st, 2010: Reached the summit of Aconcagua, the highest peak in South America (6964 meters)

07:00 on February 17th, 2010: reached the summit of Kilimanjaro for the second time, the highest summit in Africa (5895 meters)

13:00 on May 17th, 2010: reached the summit of Everest, the highest mountain in the world (8844.43 meters)

07:30 on July 29th, 2010: reached the summit of Puncak Jaya, the highest mountain of Oceania (5030 meters)

17:00 on April 13th, 2011: reached the North Pole

05:10 on May 20th, 2011: reached the summit of Everest for the second time, the highest mountain in the world (8844.43 meters)

Poetry Achievements:



logies, such as Do Not Love Me Any More, Stop Melancholy, Falling Petals Collection, Metropolis Roam Collection, Little Rabbit, 7+2 Diary and The Ninth Night. His works have been translated into English, Japanese, French, Mongolian, Korean and Turkish successively.